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Besvarelse af spørgsmål nr. 953 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 953 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 24. maj 2022. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Anne Honoré 

Østergaard (V). 

 

 

 

Mattias Tesfaye 

/ 

 

Thomas Højgaard 
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Spørgsmål nr. 953 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Som resultat af Bandepakke III blev alle, som ønskede med-

lemskab af en skytteforening under DGI Skydning, Danske 

Skytteunion og Dansk Firmaidræt, pålagt, at de skulle vandels-

godkendes efter fem prøveskydninger. Finder ministeren det ri-

meligt, at lange sagsbehandlingstider nu betyder, at nye med-

lemmer i foreningslivet må vente op til to måneder, før de kan 

dyrke den idræt, de ønsker?” 

 

Svar: 

 

Der kan indledningsvis henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål 

nr. 954 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

 

Justitsministeriet har desuden til brug for besvarelsen af spørgsmålet ind-

hentet en udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at det følger af våbenbekendtgørelsens 

§ 22, stk. 1, at skytteforeninger kan overlade foreningen og dens 

medlemmers våben til bl.a. medlemmer af den pågældende for-

ening, der forinden er blevet vandelsgodkendt af politiet 

(SKV6-ordningen), jf. våbenbekendtgørelsens § 48.  

 

Reglerne om vandelsgodkendelse af skytteforeningsmedlem-

mer blev senest ændret i 2018 som led i bandepakke III, hvoref-

ter alle medlemmer af skytteforeninger, som skal have overladt 

skydevåben til brug i foreningen, skal være vandelsgodkendt af 

politiet (SKV6-ordningen). Baggrunden for ændringen var et 

ønske om at skærpe sikkerheden i skytteforeningerne bl.a. med 

henblik på i videre omfang at sikre, at personer med tilknytning 

til rocker- og bandemiljøet samt andre med kriminel baggrund 

ikke misbruger skytteforeningerne til at få adgang til skydetræ-

ning. 

 

Det er Politiets Administrative Center (PAC), der behandler an-

søgninger om vandelsgodkendelse i relation til medlemmer af 

skytteforeninger, som skal have overladt våben (SKV6-ordnin-

gen). Betingelserne for at blive godkendt er, at ansøgers person-

lige forhold og hidtidige vandel ikke gør det betænkeligt at imø-

dekomme ansøgningen.  

 

I Justitsministeriets afrapportering fra serviceeftersynet af ban-

depakkerne af 10. februar 2022 (Retsudvalgets bilag 159) frem-

går bl.a., at PAC siden ordningen blev indført den 1. januar 2018 

og indtil den 19. oktober 2021 har behandlet ca. 15.000 af denne 

type ansøgninger. Der er meddelt afslag i ca. 1 pct. af 
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ansøgningerne, og afslag på vandelsgodkendelse kan påklages 

til Rigspolitiet. 

 

Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra PAC. PAC oplyser, at der den 20. maj 2022 var 1.366 verse-

rende SKV6-ansøgninger, og det forventes, at hovedparten af 

disse sager er behandlet inden for 14 dage.  

 

Selvom ibrugtagelsen af Politiets Våbenregister har affødt for-

længede sagsbehandlingstider for bl.a. behandling af SKV6-an-

søgninger hos PAC, finder Rigspolitiet ikke grundlag for at æn-

dre ordningen med vandelsgodkendelse efter fem prøveskyd-

ninger, der bygger på sikkerhedsmæssige hensyn. 

 

Rigspolitiet kan i øvrigt oplyse, at Rigspolitiet i samarbejde med 

Politiets Administrative Center er ved at undersøge, i hvilket 

omfang det er muligt – under iagttagelse af de bagvedliggende 

sikkerhedsmæssige hensyn – at tilpasse og sammentænke dele 

af forretningsgangene ved vandelsgodkendelsen med henblik på 

at forenkle sagsgangen for skytteforeningerne og deres medlem-

mer.” 
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